
CEPDIL – Reunió ordinària 

Acta 5/2023 

Data: 27 d’octubre de 2023 

Lloc: 61.121, campus del mar i en línia (mitjançat Zoom) 

Hora d'inici: 13h30 

 

Assistents: 

 

Baldo Oliva, Daniele Cozzoli, Elisabeth Miche, Héctor López, Agustí Garrido, Jorge García, Ignasi 

Moreta, Mariona Llobet, Marta Manzanares. 

 

Excusen la seva absència: 

 

Lorena Ramirez, Eusebi Colàs, i Marc Gómez que demana la seva substitució al Comitè per falta de 

temps. 

 

 

Punts de l’ordre del dia 

 

1) Aprovació de l'acta anterior (cf. document adjunt) 

2) Resum de l'últim consell de govern. 

3) Doble validació per entrar al campus-global. 

4) Queixes/consultes rebudes en el comitè sobre els nous contractes d'associats. 

5) Resultats de la reunió amb el VR pels problemes en els ajuts María Zambrano i Margarita Salas 

6) Creació d'una comissió entre els membres del CE per resoldre els problemes de personal 

investigador contractat. 

7) Comentaris de la comissió de riscos laborals. 

8) Torn obert de paraules. 

 

Punt 1: Aprovació de l'acta anterior 

L’Hèctor López remarca a la secretària que ha oblidat de posar entre els que van assistir a la reunió del 

2 de juny 2023 el seu nom. Es rectifica l’acte i s’aprova.  

 

Punt 2: Resum de l'últim consell de govern 

El Baldo, com a president, ens fa un breu resum de l'últim consell de govern. El que li ha semblat 

més interessant és que la rectora va dir que hi haurà un canvi de nom de l'Hospital del Mar i que el 

VR va comentar la figura dels substituts, que no s'ha arribat a cap mena d'acord. El tema està en la 

mesa d'Universitat. Els comitès seran informats. I que han hagut de tirar endavant, perquè han hagut 

de començar les classes. 

 

Punt 3: Doble validació per entrar al campus-global 

EL CE va tenir una reunió amb el VC i gerència. Es comenta que davant de les nostres propostes 

alternatives a la solució de la doble validació actual que exigeix a tothom tenir un smartphone, la UPF 

s’ha negat rotundament a contemplar alternatives com, per exemple, usar targeta físiques o fer com fa 



la UPC. La posició de la UPF és espera que les queixes arribin, i després ja solucionaran els problemes. 

I per qui no tingui un smartphone, haurà d’anar el servei informàtic del seu departament per poder 

entrar a l’AG. 

 

Punt 4: Queixes i consultes rebudes en el CE 

Diverses queixes i consultes han arribat a la bústia del CE. Les queixes són de contractes laborals de 

becaris, d’investigadors predoctorals i d’associats. Una queixa en particular vol saber si el CE té pensat 

fer una reivindicació pels contractes de becaris signats abans del 2011, o sigui, abans del 

reconeixement de l’estatut del becari. Què passa amb aquests quatre anys no cotitzats?  

  

Punt 5: Resum de la reunió amb el Pablo Pareja pels problemes en els ajuts María Zambrano i 

Margarita Salas 

Arran d'una carta d'inspecció de treball i de la informació de què els ajuts Margarita Salas i Maria 

Zambrano les universitats no han pagat a la Seguretat Social ni les despeses d'administració, el CE es 

va reunir amb el VR. El que ens va dir és que el problema és del ministeri, no de les Universitats. Que 

el ministeri, en donar el paquet d'aquestes ajudes no va especificar que les universitats havien de fer-

se càrrec del pagament a la Seguretat Social i que no l'havien entès així. El que estan fent és recórrer 

la carta d'inspecció de treball i demanar al ministeri que es faci càrrec d'aquestes despeses amb el 

pressupost 2024-2025. Si el ministeri rebutja la queixa, ja pagaran la quota patronal abans de final 

d'any. El Daniele afegeix que segurament va ser un error de l'administració de la UPF. 

 

Punt 6: Creació d'una comissió per resoldre experta en temes legals 

Tothom valora positivament la creació dins del CE d'una comissió que porti les qüestions laborals, en 

lloc de demanar favors a l'Eusebi, per exemple. Aquesta comissió estarà formada per: l'Hèctor 

López, Eusebi Colà (laboral) i la Mariona Llobet (penal). Pel que fa a la petició d'en Lluís de 

Yzaguirre de crear una comissió entre els membres de la JPDI i del CE, no el veiem clar, ja que els 

temes contractuals són diferents. El que sí que estem d'acord és que podem sobre punts concrets 

col·laborar junts i tenir ben travats els temes que han d'anar a judici. 

Punt 7: Comentaris de la comissió de riscos laborals 

Va haver-hi una queixa d'un membre de la JPDI arran de l'enquesta sobre ergonomia i salut al treball. 

La va enviar als sindicats, al comitè d'empresa i a la JPDI. La seva queixa és que l'enquesta era tancada 

i no permetia abordar la qüestió de la il·luminació. La comissió de riscos laborals li va contestar que 

la queixa sobre la llum al treball havia de fer-la per la via del departament de riscos laborals. Algun 

membre del CE comparteixen que aquesta enquesta era més pel PAS que pel PDI. 

Punt 8: Torn obert de paraules 

S'inicia el torn obert de paraules sobre el tema que plantejat al Comitè d'Empresa la Gemma Andújar. 

Què fer amb els becaris contractats abans 2003 on no se'ls pagava la cotització a la Seguretat Social. 

La Marta testimonia de quan era becària predoctoral a la UB. Li van proposar com regularització que 

els becaris que ho volien podien pagar-se la part patronal. La Marta va fer els càlculs i va arribar a la 



conclusió que no tenia prou solvència per pagar la seva part patronal i així es va quedar. Jorge García 

demana si la nova llei pels becaris té un caràcter retroactiu. EL CE queda que la comissió per a les 

qüestions laborals que s'acaba de crear (amb l'Hèctor, la Mariona i l'Eusebi) ho mirarà i ens donarà una 

resposta tan aviat com sigui possible. 

Sobre el tema dels associats, l'Ignasi demana si hi ha hagut queixes. L'Elisabeth presenta la queixa d'un 

associat que demana a la universitat que en lloc de repartir en 12 mesos el seu sou d'un o de dos 

trimestres de treball, se li pugui pagar de forma concentrada. Daniele ens confirma que aquest 

prorrateig es pot fer. L'Agustí comenta que al sector laboral ja es fa. 

La Marta comenta tres conseqüències de l'estabilització dels associats. A) S'ha disminuït el nombre 

d'hores i, conseqüentment, els seus sous. B) Amb un contracte 1/3 de la jornada, si es calcula les 

tutories, la preparació, les classes, la vigilància dels exàmens i les correccions que han de fer, li surt 

un temps complet. C) Abans, un associat podia concentrar la seva docència en dos trimestres, i al 

tercer, demanar l'atur. Ara, com els contractes són indefinits ja no es pot fer. 

L'Ignasi vol destacar que no veu el benefici dels nous contractes pels associats, ja que a) han de passar 

un concurs i que b) encara que hi són des de fa més de vint anys a la casa, no guanyen punts d'antiguitat 

o almenys aquest avantatge no apareix en la base dels concursos. No hi ha res que prioritzi els candidats 

de la casa. Per exemple, un candidat que ha hagut de passar pels tribunals per defensar els seus drets 

tindrà menys possibilitats de guanyar el concurs d'associat. També subratlla que el candidat està a la 

mercè de la bona o mala relació amb el seu cap de departament. Demana que el CE treballi perquè no 

es perdi de vista l'objectiu de la LOSU: millorar els treballadors. No perjudicar-los. 

Daniele vol destacar que la LOSU ha intentat resoldre el problema dels associats, però que, a més a 

més, hi haurà places de professors lectors per solucionar el problema del gran nombre d'associats que 

té la UPF. La Generalitat donarà diners a la UPF per treure 34/40 places de lectors amb la finalitat 

d'estabilitzar el personal que no hagi pogut estabilitzar-se amb les places d'associats. En aquests 

concursos, el personal de la casa obtindrà 25 punts sobre cent si fa anys que treballa a la UPF. S'engega 

una discussió sobre el fet que aquests contractes de lector de cinc anys després desemboquen en un no 

res. El futur dels empleats dependrà de la seva edat, de la seva recerca i de les publicacions que hagi 

realitzat durant el contracte de lector per poder optar a una plaça de Tenure Track o a qualsevol altra 

sortida. Tot i això, el candidat podrà trobar-se al carrer després d'aquests 5 anys. El CE haurà de 

plantejar al VC de professorat el problema dels becaris, dels associats i del futur dels lectors. 

S'aixeca la reunió a les 14:55 

 


